
PROTOKÓŁ 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Oświaty i Sprawa Społecznych, Komisji 

Rewizyjnej, Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa  

z dnia 26 września 2013 r. 

1. Obrady otworzył Przewodniczący Rady, w których uczestniczyło 14 radnych; 

nieobecna była Katarzyna Mularczyk – lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

2. Zaproponowany porządek obrad został przyjęty bez uwag i stanowi zał. nr 2 do 

protokołu. 

3. Komisje zapoznały się z dwoma projektami świetlicy w Nadolicach Małych 

wykonanymi przez biuro projektowe Abrys oraz MP Projekt. 

Projekty budynku, wartości robót wg kosztorysów inwestorskich przedstawił i omówił 

p. Piotr Golus – szczegółowe dane stanowią zał. nr 3 do protokołu. 

4. Komisje określiły harmonogram remontu dróg gminnych. 

Na wstępie głos zabrał Przewodniczący Komisji Zagospodarowania Przestrzennego…, 

który poinformował, że Komisja Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa odbyła 2 posiedzenia wyjazdowe i 1 posiedzenie w Urzędzie 

Gminy, by wytypowad do remontu drogi gminne na lata 204-2016. 

W wykazie nie znalazły się drogi, które mają wykonany już projekt. 

Wiele dróg wymaga odwodnienia lub poszerzenia. Gdzie nie będzie wykonywana 

kanalizacja, wskazywano docelową budowę drogi, tj. w asfalcie lub kostce betonowej. 

Komisja, w opisowej  części wykazu dróg, określiła położenie drogi, jej długośd i liczbę 

zameldowanych przy niej osób. 

Wytypowane przez Komisję Zagospodarowania Przestrzennego do remontu drogi w 

poszczególnych sołectwach Gminy przedstawił i omówił Przewodniczący Komisji. 

W trakcie dyskusji członkowie Komisji Rady ustosunkowali się do powyższego w 

następujący sposób: 

1/  Jeszkowice – nie wniesiono uwag, 

2/ Nadolice Małe  - na prośbę sołtysa wsi dodano ul. Słoneczna – tłuczeo, 

3/ Nadolice Wielkie - nie wniesiono uwag, 

4/ Krzyków - nie wniesiono uwag, 

5/ Łany – na prośbę sołtysa wsi: 

- wykreślono ul. Wesołą, 

- na ul. Odrzaoskiej asfalt położyd do ul. Ukrytej, 

- na ul. Ukrytej kostkę brukową położą mieszkaocy tej ulicy, 

6/ Ratowice - nie wniesiono uwag, 

7/ Czernica –  

- radna Sabina Jasioska zgłosiła do realizacji dodatkową ulicę - ul Jabłoniową. 

Zaproponowała, aby wykonad nawierzchnię tej ulicy tylko w części biegnącej przy 

szkole, 

- sołtys wsi wysunął wniosek, aby wykonad w asfalcie  częśd osiedlową ul. Wojska 

Polskiego i przekazad ją w zarząd mieszkaocom osiedla, 



- p. Piotr Golus wyjaśnił sprawę wjazdu na ul. Radosną. Pas gruntu na wjeździe tej 

ulicy należy do PKP. Starania Gminy o przejęcie gruntu od PKP trwają od paru lat. W 

styczniu 2011 r. PKP wstrzymało podział gruntu do czasu ustalenia przebiegu linii 

kolejowej dużych prędkości. Gmina zwróciła się do PKP z prośbą o ustalenie 

służebności dla tej części drogi, do czasu jej przejęcia. Do chwili obecnej, na pismo nie 

uzyskano odpowiedzi. 

8/ Wojnowice – sołtys tej wsi podziękował Komisji Zagospodarowania Przestrzennego 

za dobrą współpracę, 

9/ Chrząstawa Mała - nie wniesiono uwag, 

10/ Chrząstawa Wielka - nie wniesiono uwag, 

11/ Dobrzykowice 

- radna Halina Popiołek zgłosiła do realizacji w asfalcie ul. Leśną, 

12/ Gajków 

- radna Anna Jezierska  zgłosiła potrzebę wykonania odwodnienia wjazdu na ul. 

Rowerową od ul. Polnej i położenia asfaltu na części tej ulicy, która jest   wykonana  z 

płyt betonowych. 

Sołtys wsi poparł wniosek radnej. 

13/ Kamieniec Wrocławski 

- została wykreślona ul. Poprzeczna, która będzie wykonana w 2013 r. 

W trakcie dalszej dyskusji głos zabrali: 

Radna Maria Marcinów-Maciejczyk zapytała, dlaczego w harmonogramie remontu 

dróg nie znalazła się ul. Skośna w Kamieocu Wr., na którą jest wykonany projekt. Była 

ona utwardzana dwukrotnie przez  mieszkaoców, przez Gminę  i dalej na całej 

szerokości ulicy stoi woda. Zdaniem radnej, remont tej ulicy powinien byd wykonany. 

Poinformowała, że powstał Społeczny Komitet Mieszkaoców ulic Skośnej, 

Energetycznej oraz Cichy Kącik, który zwrócił się z żądaniem określenia terminu  

wykonania remontu ul. Skośnej. Radna odczytała w powyższej sprawie pismo 

parafowane przez  p. Artura Perlioskiego. 

Przewodniczący Komisji Zagospodarowania Przestrzennego ustosunkowując się do 

powyższego stwierdził, że ul. Skośna nie została ujęta w harmonogramie ze względów 

finansowych. Jest to ulica ślepa, problematyczna; pas tej drogi nie posiada 

wymaganej szerokości. 

p. Robert Makieła – pracownik Urzędu Gminy ds. dróg wyjaśnił, że dokumentacja na 

remont ul. Skośnej jest gotowa, ale wystąpił problem z poszerzeniem tej ulicy. Pas 

gruntu przylegający do tej drogi jest własnością Energetyki, która nie wyraża zgody na 

jego kupno, ale żąda od Gminy przebudowy urządzeo energetycznych, które się tam 

znajdują. Jest to koszt ponad 30.000 zł 

Sołtys i radna wsi Kamieniec Wr. Wiesława Wolska stwierdziła, że priorytetem jest 

wykonanie remontu ul. Polnej i projektu na remont ul. Łąkowej. Mieszkaocy ul. Polnej 

wykonali na swój koszt podbudowę tej ulicy. Obecnie są tam duże dziury połatane 

destruktem - należy wykonad nawierzchnię w asfalcie. 



Radna Anna Andrusyn zwróciła się do p. Skarbnik o wskazanie źródła finansowania 

remontu dróg gminnych. 

Są 4 kierunki działania, stwierdziła p. Skarbnik, tj. wykonie nawierzchni dróg w 

asfalcie, destrukcie, tłuczniu i wykonanie projektów. W tej chwili nie można  

powiedzied, ile potrzebne będzie na ten cel środków. Dała propozycję, aby Rada 

ustaliła kolejnośd wykonywania dróg i oddała Wójtowi do realizacji. 

Przewodniczący Rady zaznaczył, że budżet będzie decydował, ile dróg i kiedy zdołamy 

wykonad.  

Radna Halina Popiołek zaapelowała, by poważnie potraktowad harmonogram 

remontu dróg, by nie wprowadzad do remontu innych ulic. 

p. Robert Makieła stwierdził, że do każdej remontowanej drogi należy odnieśd się 

indywidualnie i rozeznad również sprawę jej odwodnienia. 

Ponadto, Komisje wysunęły następujące wnioski: 

-  w projekcie budżetu Gminy Czernica na 2014 rok zarezerwowad środki: 

1/  150.000 zł na dofinansowanie wykonania chodników przy drodze wojewódzkiej nr                  

      455 na terenie Gminy Czernica – za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, 

2/   200.000 zł dofinansowanie przebudowy chodnika przy drodze powiatowej - ul.  

       Stawowej w Dobrzykowicach – za przyjęciem wniosku głosowało 7 radnych,  

       wstrzymało się od głosu 5 radnych, 

3/  zabezpieczyd środki na dofinansowanie wykonania chodnika przy drodze  

      powiatowej w Chrząstawie Wlk. – od mostu do kościoła –  wniosek  

      przegłosowano  jednogłośnie, 

4/  zabezpieczyd środki na dofinansowanie wykonania chodnika przy drodze  

      powiatowej z Czernicy do Wojnowic - wniosek przegłosowano  jednogłośnie; 

-  złożyd wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o środki z programu „Dolny Śląsk dla 

Królowej Sportu” dla Gminy Czernica,  na budowę boiska w Czernicy. 

W projekcie budżetu Gminy Czernica na rok 2014 ująd koszt realizacji powyższego 

wniosku. Wniosek został przegłosowany jednogłośnie. 

Innych uwag do przedstawionego harmonogramu remontu dróg nie wniesiono – 

stanowi on zał. nr 4 do protokołu. 

5. Komisje zaopiniowały projekty uchwał w sprawie: 

1/ wyrażenia zgody  na przystąpienie do opracowania i wdrażania Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Sekretarz Gminy. Poinformował, iż potrzeba 

opracowania Planu jest zgodna z polityką Polski i wynika z Założeo Narodowego 

Programu Rozwoju Gospodarki Niskoemisyjnej, przyjętych przez Radę Ministrów 

16.08.2011 r. 

Plan gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Czernica pomoże w wypełnieniu 

obowiązków nałożonych na jednostki sektora publicznego w zakresie efektywności 

energetycznej. 



W ramach przygotowania Planu zostanie wykonana inwentaryzacja zużycia energii i 

emisji gazów cieplarnianych z obszaru całej gminy oraz zostaną przeanalizowane 

możliwości redukcji zużycia energii wraz z ekonomiczno-ekologiczną oceną 

efektywności  działao.  

Wdrożenie Planu ułatwi adaptację Gminy Czernica do wymogów gospodarki 

niskoemisyjnej. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został 

on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

2/ zmiany uchwały Nr XII/69/2007 Rady Gminy Czernica z dnia 28 grudnia 2007 r. w 

sprawie ustalenia nazw ulic we wsi Krzyków 

Z wnioskiem o zmianę nazwy ulicy, która stanowi własnośd prywatną, wystąpili 

bezpośrednio zainteresowani właściciele gruntów oraz mieszkaocy Krzykowa. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został 

on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

6. W sprawach różnych podjęto następujące tematy: 

1/ p. Skarbnik przedstawiła projekt zmian budżetu Gminy Czernica na 2013 rok. 

Poinformowała, że dotyczą one następujących spraw: 

- wydatków na zniszczenie azbestu 

- zmiany przeznaczenia funduszu sołeckiego w Gajkowie 

- wykupu od WZŁ sieci kanalizacji deszczowej 

- opłacenia składki na stowarzyszenie gmin i powiatów 

- wydatków na budowę ogrodzenia świetlicy w Jeszkowicach 

- wydatków na remont parkietu świetlicy w Krzykowie 

- zwiększenia planu finansowego Zespołu Szkół w Chrząstawie Wlk. 

Przedstawiony projekt zmian budżetu został przegłosowany jednogłośnie. 

2/ Komisje zapoznały się z opinią na temat przyznania ulg dla strażaków Ochotniczych 

Straży Pożarnych Gminy Czernica na przejazdy komunikacją międzygminną, w 

związku z pismem p. Tomasza Łukaszów w tej sprawie. Opinia stanowi zał. nr 7 do 

protokołu. 

7. Na tym Przewodniczący Rady zamknął obrady Komisji. 

 

                                                                                                Protokołowała 

                                                                                              Barbara Listwan 


